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حرف های رکابزن ملی پوش، چهار هفته قبل از مسابقات قهرمانی آسیا

گنج خانلو:لعنت به عشق یکطرفه!

قصه محمد گنـــج خانلو بـــا دوچرخه، 
قصـــه عشـــق یکطرفه اســـت. عشـــقی 
خانـــه خـــراب کـــن کـــه برایش نـــه راه 
پیـــش گذاشـــته و نـــه راه پـــس. او بـــه 
اعتراف خودش دیوانه رکابزنی اســـت، 
حتی بدون امکانات اولیه. او لحظه ای 
فکر دل کنـــدن از آن را هـــم نمی کند. 
رکابزن ملی پوش ایـــن روزها در اردوی 
تیـــم ملـــی بـــرای رقابـــت بـــا دوچرخه 
سواران آسیا آماده می شـــود، در حالی 
کـــه فاصلـــه او و دوچرخـــه قدیمی اش 
بـــا رقبایش از زمین تا آســـمان اســـت.

وضعیت تمرین در اردو چطور 
است؟

ما فعلاً برای مســـابقه پیست قهرمانی 
آســـیا تمرین می کنیم و بعد هم دوباره 
تمریـــن جـــاده داریـــم. چـــرا کـــه اول 
مســـابقه جـــاده داریم و بعد پیســـت. 
چـــون مـــا دوکاره هســـتیم و مجبوریم 

تمرینات هـــر دو را انجـــام دهیم.

از اردوراضی هستی؟
عالی نبـــود، اردوی خیلـــی معمولی ای 
البتـــه هزینه هـــا ضعیـــف  داشـــتیم. 
اســـت و ما با حداقـــل امکانات تمرین 
می کنیـــم. امکانـــات مـــا دســـت و پـــا 
شکســـته اســـت، یک جایی هم وقتی 
کمبودها هســـت و کار پیـــش نمی رود، 

خودمان دســـت بـــه کار می شـــویم.
منظورت از امکانات، پیست و 

دوچرخه به روز است؟
پیســـت چوبی کـــه حرفـــش را نزنید. 
تمریـــن روی آن بـــرای مـــا شـــده رؤیا. 
این روزها تجهیـــزات دوچرخه ما صفر 
اســـت. ما بـــا هـــزار بدبختـــی در انبار 
تجهیـــزات و قطعـــات دوچرخه مـــان 
همچنـــان  مـــن  می کنیـــم.  جـــور  را 
بـــه دوچرخـــه ام نرســـیده ام. چـــرا که 
قطعه کـــم دارد و به ناچار بـــا دوچرخه 
باشـــگاهی ام تمرین می کنـــم. در واقع 
دوچرخه هـــای مـــا قدیمـــی اســـت و 
تنهـــا قطعـــات را جابـــه جـــا می کنیم. 
دوچرخه هـــای قدیمـــی هـــم بـــه مرور 
قطعاتشان کم شـــده تا رسیده به حالا. 
به روز نبودن دوچرخه هـــا هم برای ما 
دردسر است. حداقل باید دوچرخه ام 

ســـایزم باشـــد، اما نیست.
هماهنگی سایز دوچرخه با رکابزن چقدر 

روی نتیجه رکابزن تأثیر می گذارد؟

بـــدون شـــک تجهیـــزات بـــه روز، تأثیر 
زیادی روی نتیجه می گـــذارد. دوچرخه 
باید ســـایز رکابزن باشـــد و حتی فرمان، 
رکاب هـــا هـــزار حالـــت دارد، دوچرخـــه 
خیلی پیچیده اســـت. البتـــه ما جهان 
ســـومی انـــدازه می زنیـــم تازه بایـــد روی 
آن تمریـــن کنیـــم تـــا عضلاتمـــان با آن 
شـــکل بگیرد. وقتـــی با هـــم هماهنگ 
نمی شـــود، موقـــع رکابزنی بـــا دوچرخه 
جدیـــد بـــه دردســـر می افتیـــم و همان 
هم نتیجه اش مصدومیت اســـت. البته 
کشـــورهای پیشـــرفته رقیب مـــا، بعد از 
همـــه تمرینات، دوچرخه هـــا را در تونل 
باد چـــک می کننـــد تـــا بداننـــد در چه 
زاویـــه ای راحت تر هســـتند، فـــرق ما با 
آنهـــا در امکانـــات اســـت.در حالـــی که 
دوچرخه ســـواری ایران هیچ وقت تونل 
باد نداشـــته اســـت. البته مـــا آن را هم 
نمی خواهیـــم به مـــا حداقـــل امکانات 
بدهنـــد. مـــا تجهیـــزات می خواهیـــم، 
مـــن فرمان خاصی خواســـته بـــودم که 
دوچرخـــه ســـواران جـــوان اندونـــزی از 
آن اســـتفاده می کننـــد. هرچنـــد حـــالا 
هم بعید می دانـــم فرمـــان دوچرخه ام 
بـــه قهرمانـــی آســـیا برســـد. در واقـــع 
دوچرخه های ما دوچرخه های بازیهای 
آســـیایی اینچئون اســـت که ناقص هم 
هســـت. وقتی بـــه مســـابقه می رویم و 

مدالی در کار نباشد، می گویند دوچرخه 
ســـواری نتیجه نگرفـــت. در حالی که ما 
ازآن چیـــزی کـــه فکـــر می کنیـــم خیلی 
بهتر هســـتیم، اما دست و بالمان بسته 
اســـت. ما تا حـــالا هم ثابت کـــرده ایم، 

اما نشـــد. تقصیر ما چیســـت؟!
قبلا فدراسیون رکابزنان را چند روز 

زودتر می فرستاد تا روی پیست 
چوبی تمرین کنند، حالا هم این 

اتفاق برای قهرمانی آسیا می افتد؟
ما مجبوریـــم این کار را انجـــام ندهیم، 
چـــرا کـــه اول بایـــد در مســـابقه جـــاده 
رکاب بزنیـــم و بعد پیســـت. اگـــر قبل از 
مسابقه جاده در پیســـت رکاب بزنیم از 
فرم جاده دور می شـــویم. البته مشکل 
ما حالا پیســـت چوبی نیست، مشکل 
قدرتی اســـت که من رکابزن به دســـت 
نیـــاورده ام. 3 ســـال پیش مگـــر من در 
پیســـت تمرین کردم که مدال گرفتم؟ 
مـــا بایـــد اول قـــوی شـــویم و بـــرای کار 
خارق العـــاده بایـــد در پیســـت چوبـــی 
پـــا بزنیـــم. در حالی کـــه مـــا دوچرخه 
نداریـــم. مـــن مســـابقه لازم دارم تـــا در 
رقابـــت قدرتم را بالا ببرم و آخر ســـرهم 
پیســـت باشـــد تمریـــن می کنیـــم. به 
نظـــرم خنـــده دار اســـت کـــه بعضی ها 
می گوینـــد ما پیســـت چوبـــی نداریم.

این روزها همه جای دنیا مسابقه برگزار 

می شـــود. من ژاپنی هـــا و آس های دنیا 
را نمی گویـــم، همیـــن هنـــد، اندونزی، 
ازبکســـتان و امـــارات کـــه در دوچرخه 
ســـواری هیچی نبودند اما در مســـابقه 
شـــرکت می کنند و ما را می گیرند. حالا 
من سوم آســـیا فردا در اومینیوم، هفتم 
شـــوم همه می گویند دیدی گنج خانلو 
افت کـــرد؟ مگر برای من چه کار کردید؟ 

مســـابقات ما مدام لغو می شـــود.
 با این شرایط سخت چطور ادامه 

می دهی؟
با لغو پـــی درپی مســـابقات دیگر حتی 
انگیـــزه تمرین هم نداریـــم، خبری هم 
از حقـــوق، بیمـــه و... نیســـت. بـــا این 
شرایط کارگری بهتر از رکابزنی است. اما 
لعنت به این عشـــق یکطرفـــه. با بچه ها 
که صحبت می کنیم، بـــه هم می گویند 
ما بـــه چه امیـــدی پـــا می زنیم؟ بـــا این 
حال شـــاید یک روز، یک هفتـــه یا چند 
هفتـــه بی انگیزه شـــده ایم، امـــا دوباره 
برگشـــتیم. ما دیوانه رکابزنی هســـتیم.

پس چرا ماندی؟
من کاری بلد نیســـتم و چاره ای ندارم. 
عشـــق پـــازدن دارم و با دو، ســـه باری 
که مدال گرفتـــه ام، دل کنـــدن از آن 
ســـخت اســـت. بدون هیچ درآمدی، 
در اوضـــاع خـــراب از جیـــب هزینـــه 

می کنیـــم و رکاب می زنیـــم.

قهرمانی اوراواردز در فینال آسیا! 

ثبت نام یک زن در انتخابات کشتی

اوراواردز ژاپن با شکســـت الهلال عربستان در فینال 
لیگ قهرمانان آســـیا،جام قهرمانی را بالای ســـر برد.

درحالـــی که بازی رفت با تســـاوی 1-1 به پایان رســـیده 
بـــود، در این بـــازی هم گل به خـــودی کاریلو، ســـتاره 
الهلال در دقیقه  48، نماینده ژاپن را پیش انداخت.

در بـــازی رفـــت هم اشـــتباه بزرگ ســـالم الدوســـری، 
ســـتاره الهلال و اخراجـــش از زمین بازی باعث شـــد 
تـــا نماینده عربســـتان 10نفـــره بـــازی را دنبـــال کند. 
بـــه ایـــن ترتیب الهـــلال با ســـریال اشـــتباهات فردی 
بازیکنان خـــود، فینال آســـیا را باخت تـــا اوراواردز در 
مجمـــوع بـــا نتیجـــه 2 بـــر1 قهرمـــان لیـــگ قهرمانان 
آســـیا شـــده و همچنین جواز جام باشگاه های جهان 

را بگیرد.  2025

مریـــم ارم آبـــادی برای شـــرکت در انتخابات ریاســـت 
فدراســـیون کشـــتی ثبت نام کـــرد. درحالی کـــه فردا 
زمـــان 10 روزه ثبت نـــام از کاندیداهـــا بـــه پایـــان مـــی 
رســـد، دیروز مریم ارم آبادی که در زمان فدراســـیون 
رســـول خادم عنـــوان درجه ســـه بین المللـــی داوری 
کشـــتی را همـــراه با ســـه داور زن دیگـــر دریافت کرد، 
ثبت نامـــش را کامل کرده و برای حضـــور در انتخابات 
پیـــش رو اعلام آمادگی کرد. او ســـابقه نایب رئیســـی 
بانوان هیـــأت وزنه برداری مازندران را هـــم در کارنامه 
دارد. تا پیـــش از این علیرضا دبیـــر و حمید بنی تمیم 

ثبت نام کـــرده بودند.

تیم ملـــی وزنه بـــرداری ایـــران در قالب 
ســـه گـــروه راهـــی مســـابقات قهرمانی 
آســـیا در کـــره جنوبـــی شـــد و از امـــروز 
بـــا ریحانـــه کریمـــی  رقابت هایـــش را 
اســـتارت می زند.امـــا در ترکیـــب ایـــن 
تیـــم رکـــورددار جوانان جهـــان علیرضا 
یوســـفی، یکـــی از دو ملـــی پـــوش فوق 
ســـنگین کشـــورمان هســـت کـــه بنا به 
گفتـــه خودش برای کســـب مـــدال طلا 

بـــه جینجو مـــی رود.
او بـــا تأکیـــد بـــر ایـــن مســـأله می گوید: 
»هـــدف مـــن از شـــرکت در مســـابقات 
قاره ای کســـب مـــدال طـــلا در حرکت 
دو ضرب دســـته به اضافـــه 10۹ کیلوگرم 
است.ســـن من از تمامی وزنـــه برداران 
شـــرکت کننده در دســـته فوق سنگین 
ایـــن رویـــداد کوچکتـــر اســـت و زمـــان 
کافی دراختیـــار دارم که در آینده نزدیک 

قهرمان آســـیا شوم.«
رکـــورددار حرکـــت دو ضـــرب پیکارهای 
دســـته فوق ســـنگین جهان همچنین 
تأکیـــد می کنـــد: »تمـــام تلاش خـــود را 

در کـــره جنوبـــی انجـــام خواهـــم داد تا 
ضمن زدن وزنه ای خوب در حرکت یک 
ضرب، مدال طـــلای حرکت دو ضرب را 
بگیرم و یکی از ســـکوهای قهرمانی را در 
حرکـــت مجموع به دســـت آورم. من به 
همراه آیت شـــریفی دو نماینده ایران در 
این دســـته هســـتیم و بخوبی می دانیم 
کـــه رقابـــت ســـختی را بـــا رقبـــای خود 
داریـــم ولی تمـــام تلاش خـــود را انجام 
می دهیم تا نتیجه مطلوبـــی بگیریم.«

او دربـــاره شـــرایط دیگـــر وزنه بـــرداران 
اعزامـــی هـــم می گویـــد: »در ایـــن بـــاره 
کادر فنـــی تیم ملـــی باید نظـــر بدهند، 
ولی مـــن مطمئنم هـــر وزنه بـــرداری که 
بـــه عنـــوان نماینـــده ایـــران روی تخته 
برود، تلاش می کنـــد که بهترین نتیجه 
را بگیـــرد.« یوســـفی بـــا حضـــورش در 
رقابت هـــای قهرمانـــی آســـیا، اولین بار 
اســـت که درانتخابی بازی های المپیک 
پاریـــس شـــرکت می کند:»حضـــورم در 
کوبا بســـتگی به نظر کادر فنی تیم ملی 
دارد، من به همراه علـــی داوودی و آیت 

شـــریفی این فرصت را دارم که با کسب 
امتیازات لازم شانســـم را برای شرکت در 

المپیـــک پاریس امتحـــان کنم.«
وزنـــه بردارجـــوان کشـــورمان درادامه به 
تشـــکیل زودهنگام اردو پس از بازگشت 
از کره جنوبی اشـــاره می کنـــد: »به دلیل 
پیـــش رو بـــودن رقابت هـــای جهانـــی 
عربســـتان و بازی های آســـیایی هانگژو 
کادرفنی تصمیم دارد پس از بازگشـــت از 

جینجو تمرینات را شـــروع کنـــد.« البته 
ملی پوش فوق ســـنگین ایران هر چند 
امیدوار اســـت که به هانگـــژو هم برود؛ 
ولی با وجود ایـــن می گوید: »حضور من 
در بازی های آســـیایی به نظر نصیرشلال 
بســـتگی دارد ولی تاکنون با من صحبتی 
نکرده اند.احتمـــالاً می خواهنـــد نتایج 
مـــا را در کره جنوبی بررســـی کرده و بعد 

اعلام کنند.«

آبـــادان ترمـــز  نفـــت  تیـــم بســـکتبال 
شـــهرداری گـــرگان را در آبادان کشـــید تا 
شـــاگردان مهـــران حاتمـــی زنـــگ خطر 

نرســـیدن بـــه فینـــال را بشـــنوند.
گرگانی هـــا کـــه در فصـــل جدیـــد تنهـــا 
یـــک باخـــت را در پرونده شـــان دارنـــد 
مدت هاســـت بـــدون باخت پیشـــروی 
کـــرده تا اینکه بـــه نیمه نهایی رســـیدند 
و در بـــازی برگشـــت بالاخره شـــاگردان 
علـــی توفیق نـــوار بردهای آنهـــا را پاره و 
با نتیجـــه ۹5-۹3 صاحب برتری شـــدند 
تـــا معرفی فینالیســـت بـــه بازی ســـوم 
دو تیـــم کشـــانده شـــود. علـــی توفیـــق 
ســـرمربی نفت آبادان بعد از برد درخانه 
گفـــت: »بازیکنـــان جـــوان بومـــی مزد 
اعتمـــادم را پس دادنـــد و در دیدار دوم 
مقابل شـــهرداری گرگان عصای دســـتم 

شـــدند.«او در ادامـــه بیان کـــرد: »همه 
می داننـــد شـــهرداری گـــرگان یـــک تیم 
بسیار پرمهره اســـت که به نظرم مهران 
حاتمـــی بخوبـــی از پـــس هدایـــت این 
تیم مدعـــی برآمده اســـت. متأســـفانه 
در بازگشـــت از گرگان پـــس از بازی اول 
نیمه نهایـــی ســـفر طولانـــی تـــا آبـــادان 
داشتیم. خســـتگی بازیکنان از این سفر 
طولانی باعث شـــد تا فقط یـــک روز و آن 
روز قبـــل از بـــازی دوم فرصـــت تمرین 
داشـــته باشیم. بیشتر ســـعی کردیم که 
آمادگی روانی بازیکنـــان را پس از باخت 
در دیـــدار اول بـــالا ببریـــم.« نفتی هـــا 
در ایـــن مســـابقه پرتاب هـــای یخچالی، 
پـــری پتی و جمشـــیدی را تا حـــد زیادی 
مهـــار کردنـــد. ســـرمربی آبـــادان هم با 
تأکید این مســـأله گفـــت: »در بازی اول 
جمشیدی و پتی امتیازات زیادی کسب 
کردنـــد و بـــه همیـــن خاطـــر بـــر تمرکز 
دفاعـــی بیشـــتر و جلوگیـــری و مداخله 
در پرتاب هـــای این دو بازیکن شـــاخص 
و شوت زن تأکید داشـــتم. خوشبختانه 
بازیکنـــان در این دیدار خانگـــی و البته 

حســـاس و پراســـترس بخوبـــی از پس 
ایـــن کار برآمدند.«

امـــا در طول فصل این مربی به بازیکنان 
بومـــی فرصـــت بـــازی داد. توفیـــق بیان 
کـــرد: »در طـــول فصـــل بـــه بازیکنـــان 
جـــوان بومی فرصـــت دادم و شـــرایطی 
فراهـــم کردیم که بـــه خودبـــاوری کافی 
بـــرای بازی در ســـطح لیگ برتر برســـند 
کـــه خوشـــحالم ایـــن بازیکنـــان بومـــی 

مـــزد اعتمادمـــان را دادنـــد و در دیـــدار 
دوم مقابـــل شـــهرداری گـــرگان عصـــای 
دست مان شدند. در نهایت باید بگویم 
در صـــوت صعود به فینـــال فرقی ندارد با 
کـــدام تیـــم بـــازی داریم. چون هر ســـه 
تیـــم دیگر قابـــل احترام هســـتند. فعلاً 
باید تمرکز روی بازی سوم داشته باشیم 
و بـــا گـــذر از این خـــوان ســـپس به فکر 

فینـــال بیفتیم.«

به دنبال سکوی فوق سنگین آسیا هستم

یوسفی:شانسمراامتحانمیکنم
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حســـن یزدانی، ژنرال هشـــت ســـتاره کشـــتی ایران شـــانس موفقیت در المپیک پاریس و قرار 
گرفتن در جمـــع پرافتخارترین های کشـــتی جهان را دارد. 

در المپیـــک 2024 پاریس چند ورزشـــکار ایرانی شـــانس دبل مدال طـــلا دارند. کیانوش 
رســـتمی و ســـهراب مرادی در وزنه برداری، جواد فروغی در تیراندازی، حســـن یزدانی 

و محمدرضـــا گرایی در کشـــتی از جمله نفراتی هســـتند که شـــانس کســـب دومین 
طـــلای خـــود را در المپیک خواهند داشـــت. یزدانی و کیانوش رســـتمی با کســـب 

مدال طـــلای المپیک 2024 می توانند مشـــترکاً به عنـــوان پرافتخارترین المپین 
ایرانـــی معرفی شـــوند امـــا در فهرســـت جهانی الکســـاندر کارلین با ســـه طلای 

المپیـــک و ۹ طـــلای جهانی نفر نخســـت اســـت. میخائین لوپـــز کوبایی والری 
رزانتســـف از اتحاد جماهیر شـــوروی ســـابق دوم وسوم هستند. 

یزدانی همسایه نابغه روس ها می شود
لیونل مســـی فوق ســـتاره پاری ســـن ژرمن، بعـــد از حواشـــی به وجود آمده در پی ســـفر 

بـــدون اجـــازه اش به عربســـتان، به صورت رســـمی از هـــوادارن عذرخواهی کرد.
مســـی با انتشـــار ویدویی گفـــت: »بعـــد از اتفاقاتی کـــه رخ داد لازم دانســـتم که 

این ویدیو را منتشـــر کنـــم. اول از همه مســـلماً باید از هم  تیمی هایم و باشـــگاه 
عذرخواهـــی کنـــم. فکـــر می کنـــم کـــه طبـــق روال هفته هـــای گذشـــته بعد از 
بازی های مان در لیگ مرخصی خواهیم داشـــت و به همین دلیل برای ســـفرم 
به عربســـتان که قبلاً هـــم یک بار آن را لغو کـــرده بودم و دیگر نمی شـــد آن را 
لغـــو کنـــم، برنامه ریزی کردم. باز هم تکـــرار می کنم که بابـــت کاری که انجام 
دادم از باشـــگاه و هم تیمی هایـــم عـــذر می خواهم و الان هم آمـــاده پذیرش 

هر تصمیمی هســـتم که باشـــگاه برای من اتخـــاذ کند.«

عذرخواهی مسی در پی حواشی اخیر 

مهری رنجبر
روزنامهنگار
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